
2021.01.28 – Referat Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Vest 
 
Kl 18.30-21 Gærum Skoleafdeling 
 
Fraværende: Peter M, Carsten V, Søren A og Lasse B 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 
 

2. Budget 2021 og årsopgørelse 2020 
Udgangspunktet for drøftelsen var det udsendte årsregnskab og budgetforslag. 
Årsopgørelse 2020:  
Resultatet med de nyligt tildelte covid19-midler på 638.000 kr. vil kunne nedskrive vores bankbog 
fra 1,9 mio. kr. til ca. 700.000 kr. Dette forhold afstedkom en større drøftelse. 
Bestyrelsen besluttede i stedet at tage kontakt til de øvrige distrikters bestyrelser for om muligt at 
lave en samlet henvendelse til udvalget med anmodning om, at covid19-midlerne i stedet kan 
anvendes til forbedring af budget 2021. 
Budget 2021: 
Budgettet lagt med nuværende forventning om elevtal som forudsætning.  

HE:  

Budget i balance. Beskæftigelsen bibeholdes. Det samlede niveau fastholdes. 

SFO-almen:  

Budget i balance. Det forvente børnetal nedjusteres til 167 børn. Personaleantal opretholdes. 

Almen:  

Budget i balance. Antal ansatte bibeholdes. Forventet fald på 52 elever indregnet. Elevnedgangen 

skyldes primært små indskrivninger til børnehaveklassen i oplandet, mens store klasser går ud i den 

anden ende. I Gærum ventes 4 nye børn til 0.klasse, 9 i Ravnshøj og 65 på Bangsbostrand. 

Der er afsat 400.000 kr. til yderligere visitationer. Hvis ikke beløbet anvendes fuldt ud, vil det 

resterende beløb blive omsat. 

MO: 

Vi er presset på økonomi pga. afgivelse af midler til 10.klassecenter, som følge af overførsel af 

”Sprogklassen for unge” hertil. 

Dette kræver en personalereduktion på én medarbejder. På trods heraf opereres der med et estimeret 

underskud på lige knap 100.000 kr. Skolechefen er informeret. 

 
Det samlede budgetforslag blev afslutningsvis godkendt. 
 

3. Fortsættelse af visionssnak fra sidste møde 
Det blev besluttet foreløbig at udsætte punktet til næste skoleår. 16. februar bliver bestyrelsen 
indkaldt til visionsseminar. 

4. Klassedannelsesprincip 
En forældrehenvendelse vedr. sammenlægning af klasser på 2. årgang på Bangsbostrand ligger og 
venter på respons. Brian udarbejder forældresvar. 
Et klassedannelsesprincip bør være overordnet og med inspiration fra det nuværende princip 
gældende for overflytningen af Gærum-elever til Bangsbostrand efter 6. klasse. Der er en 
økonomidel og et loft om maksimalt elevtal på 28 pr. klasse at forholde sig til. 
Der skal skelnes mellem klassesammenlægning/-opdeling og samlæsning. 



Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af Maria, Carsten og Brian, som skal komme med et 
udspil. Brian udarbejder udkast. Efterfølgende drøftes forslaget i bestyrelsen. 
 

5. Røgfri skole 
Udgangspunktet for drøftelsen var de to rundsendte dokumenter. 
Med virkning fra 1. jan 2021. har et bredt flertal i Folketinget besluttet at indføre røgfri skoletid på 
grundskoler, kostskoler og efterskoler. Det er nu vores opgave at få denne lov implementeret i 
praksis ude på skolerne. Loven gælder elever. 
Indførelsen af loven falder fint i tråd med den tidligere indsats i distriktet mod anvendelse af snus, 
som også falder ind under loven. 
I nogle kommuner tager man den videre og arbejder med røgfri arbejdstid således, at forbuddet 
mod rygning også omfatter ansatte. Dette kan drøftes med personalet i MED-udvalget. 
Nogle bestyrelsesrepræsentanter efterlyste herefter aftalte sanktioner som led i håndhævelse af 
loven, mens andre ville vende den på hovedet og tale om belønning ved efterlevelse. Det blev 
foreslået, at inddrage elevene i spørgsmålet. Loven bør drøftes i elevrådene. 
På næste møde vil bestyrelsen blive forelagt et udspil til ordensregler i Skoledistrikt Vest. 
Ordensregler er sammen med et værdisæt et juridisk krav til skolerne. Måske bør ”Røgfri Skole” ind 
tænkes i ordensreglerne. Punktet genoptages på næste møde. 
 

6. Nyt fra elevrådene 
Der har været afholdt fælleselevrådsmøde men ingen lokale elevrådsmøder siden sidste 
bestyrelsesmøde. Der var stor ros og stolthed over indlægget på Kanal Frederikshavn fra Anton og 
Mathilde. 
I morgen afholdes et visionsseminar i fælleselevrådsregi, hvor der foretages interviews. 

7. Aftale om fremtidig konstituering  
Maria har besluttet at udtræde af bestyrelsen til sommer, da hun agter at opstille til byrådsvalget til 
efteråret. Hun finder det ikke foreneligt evt. at sidde med begge kasketter på. Der skal altså findes 
en ny formand. Næste valg til skolebestyrelsen finder sted i foråret 2022. 
Der blev opfordret til at man allerede nu går ud og motiverer og prikker eventuelle emner på 
skulderen. Spørgsmålet om rekruttering af bestyrelsesmedlemmer kunne indgå i visionsarbejdet. 
Formanden udtrykte afslutningsvis ærgrelse over de mange afbud til møderne. 

8. Orientering ved Jette/Maria 
Bestyrelsen inviteres til visionsseminar 16. februar på Teams. Der er to indkaldelser. Begge skal 
accepteres for at få fuld adgang til seminaret. 
 
Udkast til ordensregelsæt bringes til drøftelse på næste møde. 
 
Der opfordres til at kontakte skolerne vedr. spørgsmål til fjernundervisning, herunder 
onlineundervisning. Der er en udbredt brug af ”kan og skal-opgaver” for at tilgodese flere behov. 
Også de yngste er nu på online. Udgangspunktet er, at såvel elev som lærer følger sit skema. ”Min 
Uge” anvendes til orientering om skolearbejdet. Det er ikke et krav, at der foregår virtuel 
undervisning i alle lektioner, men læreren er tilgængelig og kontaktbar i alle timer. Det er i sær i 
denne tid vigtigt at give lærerne feedback på undervisningen. Der følges løbende op på 
fjernundervisningen på hyppige personale- og MED-møder.  
Spørgsmålet omkring brug af flere platforme blev rejst. De forskellige platforme kan noget 
forskelligt. Derfor er nogle platforme mere velegnede til en type undervisning og andre platforme 
til en anden type. Såvel formand som elevrepræsentant efterlyste klarere rammer for 



fjernundervisningen. Der vil blive udsendt en fornyet orientering til elever og forældre for i endnu 
højere grad at tydeliggøre rammerne omkring undervisningen. 
 

9. Eventuelt  
Louise Holte Elvig blev ønsket tillykke med stillingen som afdelingsleder på Bangsbostrand 
Skoleafdeling. Louise kommer fra en stilling som lærer og TR på skolen. 
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